
RO.0012.2.9.2023 
 
 

Protokół Nr 51/2023 
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa              

i Transportu Rady Gminy Brańsk 
w dniu 21 listopada 2023 r. 

 
      Posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu zostało zwołane 
przez: Pana Marka Brzozowskiego – Przewodniczącego Komisji. Rozpoczęło się o godz. 
1100 i trwało do godz. 1210, (w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk, ul. Rynek 8) 
                                                                                                                 
   W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty 
Budownictwa  i Transportu, stan członków – ośmiu– obecnych siedmiu: 
Radni obecni: 

1. Marek Brzozowski   Przewodniczący Komisji 
2. Paweł Wysocki   Zastępca Przewodniczącego Komisji 
3. Franciszek Bolesta   Członek Komisji  
4. Elżbieta Moczulska   Członek Komisji 
5. Grażyna Płonowska   Członek Komisji  
6. Witold Antoni Sierocki  Członek Komisji 
7. Anna Czesława Żero  Członek Komisji 

 
Radny nieobecny: 

1. Marek Kadłubowski   Członek Komisji  
Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy Brańsk 
2. Monika Falkowska   Zastępca Wójta 
3. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
4. Anna Wiśniewska   Skarbnik Gminy 
5. Anna Korzeniewska   Zastępca Głównego Księgowego Budżetu 

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
Ad.1 Posiedzeniu Komisji RGOBiT przewodniczył Pan Marek Brzozowski Przewodniczący 
Komisji, który otworzył posiedzenie powitał przybyłych członków Komisji oraz osoby 
zaproszone. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność 
posiedzenia i podejmowania uchwał, wydawania opinii itp.  
 
Ad. 2 Przewodniczący Komisji odczytał porządek posiedzenia i zwrócił się do członków 
Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku wniosków, poddał pod 
głosowanie zatwierdzenie porządku dziennego posiedzenia. Komisja przy 7 członkach 
biorących udział w głosowaniu,  głosami 7 –„za”, „przeciw” -0, „wstrzymujących” -0, 
porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie w brzmieniu ustalonym przez 
Przewodniczącego Komisji: 
 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Analiza projektów uchwał pod obrady XLI sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie 

opinii w tej sprawie. 
4. Sprawy bieżące. 



5. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad.3 Analiza projektów uchwał pod obrady XLI sesji Rady Gminy Brańsk: 
 

1) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok 
 
   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna Wiśniewska – Skarbnik 
Gminy. 
  Wiceprzewodniczący Rady Gminy wyraził zaniepokojenie w sprawie przesuwania zadań 
inwestycyjnych na kolejne lata, a być może konieczność wyrzucenia którejś inwestycji        
z budżetu z uwagi na brak środków na wkład własny. 
 
Radny Paweł Wysocki zasugerował, jeżeli już będzie taka potrzeba, to usunąć inwestycję 
niedotowaną. 
 
   Sekretarz Gminy dopowiedziała, że planowane inwestycje w większości są dotowane     
tylko w różnym stopniu.  
 
   Wójt Gminy poinformował, że nie ma mowy o wyrzucaniu jakiejkolwiek inwestycji             
z budżetu, bo takich inwestycji gmina nigdy już nie będzie miała. 
 
   Wobec braku uwag i wniosków do projektu uchwały, Przewodniczący obrad poddał pod 
głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 
rok: 
 
Komisja RGOBiT  w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 

2) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych: 
 

Wójt Gminy poinformował, że stawki proponowane i na 2024r zostały podwyższone           
o stopę inflacji – 15%. 
 
   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski wyraził pogląd, że w tym roku 
sytuacja w rolnictwie jest dramatyczna, natomiast w rolnictwie nie można rozpatrywać 
dochodów gospodarstwa tylko na podstawie jednego roku, bo to nie jest firma, że               
z końcem roku zamyka się rok obrotowy i zaczyna od nowa. Tutaj rozliczenia należy brać 
pod uwagę za okres 5-10 letni. W ubiegłym roku dochody były 100% w obecnym pod 
„kreską”, ale średnia jest dobra. Tylko nikt nadwyżki ubiegłorocznej nie odłożył na trudne 
czasy, tylko zainwestował.  
 
Radna Pani Anna Żero zapytała, czy ktoś analizował sytuację w gminie, czy tych środków 
transportowych ubyło czy przybyło? 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że w gminie jest w zasadzie tylko jedna firma transportowa. 
 
Skarbnik Gminy poinformowała,  że podniesienie stawek podatkowych da dochód            
ok. 35 tys. za cały rok.  
 



   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski zaproponował przegłosować 
stawki podatkowe zaproponowane przez Wójta,  podniesione o procent inflacji. 
 
   Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący obrad poddał pod 
głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych: 
 
   Komisja RGOBiT  w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 

3)  projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od 
nieruchomości: 
 

   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna Wiśniewska – Skarbnik 
Gminy. 
   Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od 
nieruchomości: 
. 
   Komisja RGOBiT  w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 

4) projekt uchwały w sprawie wieloletniego gminnego programu osłonowego     
w zakresie dożywiania ,,Posiłek w szkole i w i w domu” na lata 2024-2028: 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Elżbieta Janina Szymańska 
Sekretarz Gminy. 
 

   Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wieloletniego gminnego programu 
osłonowego w zakresie dożywiania ,,Posiłek w szkole i w i w domu” na lata            
2024-20283: 

 
Komisja RGOBiT  w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
5) projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie 
zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata      
2024-2028: 
  

   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Elżbieta Janina Szymańska 
Sekretarz Gminy. 
 
   Wobec braku wniosków do projektu uchwały, Przewodniczący obrad poddał pod 
głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie 
zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych wieloletnim 
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028: 



 
Komisja RGOBiT  w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
6) projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania      

w formie posiłku oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 
finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 
2024-2028: 

   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Elżbieta Janina Szymańska 
Sekretarz Gminy. 
 
   Wobec braku wniosków do projektu uchwały, Przewodniczący obrad poddał pod 
głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie 
dożywiania w formie posiłku oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin   
w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028: 
 
   Komisja RGOBiT  w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 

7) projekt uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Brańsk                        
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na lata 2024-2028: 
 

O godzinie 1203 posiedzenie opuścił radny Paweł Wysocki 
 
   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Elżbieta Janina Szymańska 
Sekretarz Gminy. 
 
   Wobec braku wniosków do projektu uchwały, Przewodniczący obrad poddał pod 
głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie programu współpracy Gminy 
Brańsk z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na lata 2024-2028. 
 

Komisja RGOBiT  w obecności 6 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
8) projekt uchwały w sprawie uchwalenia I zmiany Studium uwarunkowań             

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk: 
 
   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Monika Falkowska Zastępca 
Wójta Gminy. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Brzozowski zapytał, czy w tym momencie, 
mieszkaniec, który chciałby wystąpić z wnioskiem o zmianę, musi czekać na kolejną 
procedurę?  
 
Zastępca Wójta Gminy potwierdziła, że tak musi czekać. 
 



   Wobec braku wniosków do projektu uchwały, Przewodniczący obrad poddał pod 
głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia I zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. 
 

Komisja RGOBiT  w obecności 6 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
9) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców Sołectwa 

Brzeźnica: 
 
   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła inspektor Biura Rady Gminy. 
 
    Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców Sołectwa 
Brzeźnica: 
 

Komisja RGOBiT  w obecności 6 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
10) projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego na 2024r rok: 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna Wiśniewska Skarbnik Gminy. 
 
   Wójt Gminy poinformował, że jest to nieodpowiedzialne, żeby stawki zmieniać, 9 lat jest 
Wójtem i zawsze podatki były podnoszone, tylko o wskaźnik ceny żyta, a obecnie jest taka 
manipulacja, aby obniżyć budżet o 250tys.zł. Zaznaczył, że w skali 1 500 gospodarstw 
rolnych, wzrost wyniesie 160zł w gospodarstwie. Natomiast na 250 000zł zostanie 
„wyrzuconych” inwestycji z budżetu. To są środki własne gminy i jest celowość ich 
wydawania.    
 
   Wiceprzewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę na dotowanie mniejszych gospodarstw 
z różnych programów, a których nie mają gospodarstwa większe, ponadto były obiecane 
dopłaty do pszenicy i innych zbóż, są też inne instrumenty wspierające gospodarstwa, 
natomiast podatki były i będą, nie ma możliwości zmniejszania podatków przy tak 
napiętym budżecie. 
  
   Ponadto Wójt Gminy przypomniał, że jeżeli zdarzy się jakaś tragedia w gospodarstwie, 
można wystąpić z wnioskiem o umorzenie podatku. Nadmienił, że zmienia się Rząd i być 
może będą jakieś zmiany, ale na ten moment nie ingerowałby w proponowane stawki 
podatkowe. 
 
   Wobec braku dalszej dyskusji, Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów 
wymiaru podatku rolnego na 2024r rok: 
 

Komisja RGOBiT  w obecności 6 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 1, „przeciw” - 3, „wstrzymujących się” - 2; negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Opinia Nr 64/2023 Komisji RGOBiT w sprawie projektów uchwał pod obrady XLI sesji 
Rady Gminy Brańsk stanowi załącznik do oryginału niniejszego protokołu. 

 



Ad. 5 Sprawy bieżące: 
 

 Inspektor Biura Rady przedstawiła pismo Prezesa Sądu Okręgowego                      
w Białymstoku z dnia 17 listopada 2023r. o przeprowadzenie wyborów 
uzupełniających ławników na kadencję 2024 - 2027. 
 

Komisja postanowiła wystąpić do adwokata  o opinię prawną w sprawie składu zespołu 
do opiniowania kandydatów na ławników i terminie podjęcia stosownej uchwały. 

 
 ustalono termin sesji Rady Gminy Brańsk na dzień 30.11.2023r godz. 10:00. 

 
Ad. 6 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu Pan Marek Brzozowski o godz. 1210 
zamknął posiedzenie. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant:              Przewodniczący Komisji RGOBiT 

/-/Alina Adamczyk        /-/Marek Brzozowski                                                                                           

 


